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سرویس سیاســی - یک عضو کمیسیون 
عمران مجلس شــورای اســامی، بــا تاکید بر 
ضرورت نظارت عالیه وزارت راه و شهرسازی 
بــر عملکرد ایرلاین ها گفت: متاســفانه به دلیل 
دریافت دلار و ســوخت یارانــه ای، ایرلاین ها 
بر سفرهای خارجی تمرکز کرده و شاهد کمبود 
بلیــت و گران فروشــی در مســیرهای داخلی 

هستیم.
اسماعیل حســین زهی با اشاره به نشست 
کمیســیون عمران مجلس شــورای اسامی به 
منظــور پیگیری گران فروشــی و کمبود بلیت 
هواپیما، بیان کرد: متاســفانه یکی از مشکاتی 
که این روزها با آن مواجه هســتیم کمیاب شدن 
بلیت هواپیما برای مسیرهای داخلی است چراکه 
آژانس ها و ایرلاین ها بیشــتر پروازهای خود را 
به ســفرهای خارجی اختصاص داده اند چون 
هــم دلار دریافت کرده و هم از ســوخت یارانه 
ای برخوردار می شــوند، به همین دلیل است که 
ایرلاین ها این روزها خیلی به ســفرهای داخلی 

اشتیاق نشان نمی دهند.
نماینــده مردم خاش در مجلس شــورای 
اسام در ادامه اظهار کرد: اگر قرار است ایرلاین 
ها بر سفرهای خارجی متمرکز شوند باید قیمت 
سوخت را متناسب با فوب خلیج فارس بپردازند 
و دیگر نباید سوخت یارانه ای به آنها تعلق گیرد.
این عضو کمیسیون عمران با تاکید بر اینکه 
ایرلاین ها با تمرکز بر ســفرهای خارجی از دو 
جا ســود می برند؛ یکی دریافــت دلار و دیگر 

دریافت ســوخت یارانــه ای، گفت: متولی این 
موضوع وزارت راه و شهرسازی است که آنطور 

که باید و شاید نظارت ندارد.
وی، تصریح کرد: کمیسیون عمران تاکنون 
چندین جلســه برای این موضوع برگزار کرده 
اســت. بر اســاس برآورد انجام شده بنا بود ۳۰ 
درصد بهای بلیت افزایش پیدا کند اما ایرلاین ها 
به دنبال ســود بیشتری هستند. اگر ایرلاین ها بنا 
است در انجام سفرهای داخلی همکاری نداشته 
باشند نباید سوخت یارانه ای به آنها تعلق گیرد.

حسین زهی ادامه داد: ما محدودیت ناوگان 
هوایــی را درک می کنیم که تعــداد هواپیماها 
محدود اســت اما شــرکت های معتبری که در 

حال فعالیت هستند نباید اینگونه رفتار کنند.
این عضو کمیســیون عمران مجلس تاکید 
کرد: چندی پیش اعام شد فعالیت یک ایرلاین 
که گران فروشــی کرده است، تعلیق شده است 
اما این تعلیق به دو روز هم نکشید. باید برخورد 

قانونی با این موارد صورت گیرد.
حسین زهی در پایان با بیان اینکه کمیسیون 
عمــران مجلس هم بحث گران فروشــی و هم 
بحث کمبود بلیت هواپیما در مسیرهای داخلی 
را  بررســی خواهد کــرد، گفت: در برنامه هفتم 
توسعه نیز ناوگان هوایی مورد توجه قرار خواهد 
گرفت و کمیسیون عمران در این حوزه جلساتی 

برگزار خواهد کرد.

سرویس سیاســی - فعال اصولگرا، وجود 
احــزاب قــوی را لازمه و پیش شــرط انتخابات 
تناســبی دانســت و گفت: وقتی احــزاب و مردم 
ارتباط مســتقیمی ندارند، »انتخابات تناسبی« اثر 
رأی مــردم را کمرنگ کرده و به گروه هایی واگذار 
می کند که در اداره کشــور و مســائل مردم نقشی 

نداشته اند.
»مهــدی عرب  صادق« وجــود احزاب قوی 
را لازمه و پیش شــرط انتخابات تناســبی دانست 
و گفت: احزاب به عنــوان نهاد میانجی در جامعه 
مدنی می توانند با انتقال مطالبات مردم به حاکمیت، 

آنرا به موضوعی برای اداره بهتر کشور تبدیل کنند.
فعــال اصولگرا تأکید کــرد: بنابراین احزاب 
باید اســتاندارهای اولیه تحزب را داشــته باشند؛ 
موضوعی که در کشــور ما به عنوان حلقه مفقوده 
تحزب محسوب می شود. اگر احزاب از معیارهای 
حداقلی تحزب و جامعه پذیری سیاسی برخوردار 
نباشــند زبان توده ها را نمی فهمند و مردم هم آن ها 

را نماینده خود نمی دانند.
عرب صادق اضافه کرد: وقتی احزاب و مردم 
رابطه مستقیمی با هم ندارند، انتخابات تناسبی اثر 
رأی مــردم را کمرنگ کرده و به گروه هایی واگذار 

می کند که در اداره کشــور و مســائل مردم نقشی 
نداشته اند. شاید اگر بخشی از وظیفه نظارتی برخی 
دســتگاهها به احزاب شناسنامه دار واگذار شود و 
احزاب پاســخگوی حاکمیت و مردم باشند، این 

ارتباط شکل بگیرد.
ایــن فعال سیاســی افــزود: در خاء وجود 
احزاب قوی، تشکل ها به شکل شخصی و فصلی 
اداره می شــوند که همین مانع رشد نهاد تحزب در 
کشــور می شود. بنابراین در شــرایط ضعف نهاد 
حزب در ایران، انتخابات تناسبی می تواند دیدگاه 

منفی جامعه به تحزب را تشدید کند.

حسینزهیعضوکمیسیونعمرانمجلسشورایاسلامی:

کمیسیونعمرانگرانفروشیوکمبودبلیتهواپیمارابررسیمیکند

نگاهمتفاوتفعالاصولگرابه»انتخاباتتناسبی«

خانجانی فعال سیاسی اصلاح طلب: 

هیچ نشانه ای از اینکه شورای نگهبان بخواهد 
خطای گذشته خود را جبران کند، نمی بینیم

سرویس سیاسی- جهانبخش خانجانی فعال 
سیاسی اصاح طلب در پاسخ به این سوال که در دو 
انتخابات گذشــته، از سوی اصاح طلبان دو نظریه 
متفاوت برای حضور در انتخابات به هر شکل و عدم 
حضور در انتخابات به دلیل رد صاحیت گســترده 
وجود داشــت که در نهایت این اختاف نظر باعث 
شکســت در این جریان سیاسی شد. اصاح طلبان 
قرار اســت در انتخابات آتی چه روندی را در پیش 
بگیرند، گفت:  هنوز زود اســت که بخواهیم درباره 
انتخابــات آینده صحبت کنیم. اما نکته مهم، از نظر 
من روندی است که حاکمیت دنبال می کند، شیوه ای 
که مجموعه  حاکمیت در مواجهه با مشارکت مردم 
به کار می گیرد، روند درستی نیست. اگر قرار است 
مردم در تصمیم گیری و تصمیم سازی دخالت داشته 
باشــند، باید فرآیند مشارکت جویی را هم گسترش 

و تقویت کرد.
وی افزود: در انتخابات گذشــته به طور عینی 
و ملموس، حاکمیت خاف این مسیر حرکت کرد 
و طبیعی اســت که با رد صاحیت های گسترده ای 
که شکل گرفت، اقبال مردم و حتی سایق مردم در 
جهت رسیدن به چنین فرآیندی را مسدود کرد. وقتی 
چنین فضایی ایجاد شود، طبیعی است که شما باید 
براساس مؤلفه هایی که تأثیرگذار در مشارکت جویی 
مردم هستند، تصمیم بگیرید. نمی شود عواملی که از 
ســوی حاکمیت و مردم تاثیرگذار هستند را نادیده 
بگیرید. اگر ما بخواهیم به این موضوع خیلی ســاده 
نگاه کنیم، اول باید شکافی که بین مردم و حاکمیت 
وجــود دارد به نوعی ترمیم شــود و زمینه حضور 
نخبگان و کسانی که می توانند این شکاف را کاهش 
دهند، افزایش پیدا کند. در نتیجه در چنین شرایطی 
شما می توانید امیدوار باشید که در انتخابات شرکت 

کرده یا نقش داشته باشید.
خانجانی تصریح کــرد: فرآیند انتخابات یک 
فرآیند فرعی است و ســطح نازل مشارکت مردم، 
انتخابات اســت اما در عین حال نماد و سمبل کمی 
حضور و مشارکت مردم، همین انتخابات است که 
وقتی شــما زمینه  آن را فراهم نمی کنید یا مســدود 
می کنید، نباید انتظار داشــته باشــید که انتخابات 
پرشور باشد. البته اصاح طلبان و مجموعه احزاب 
سیاسی بعد از اینکه به جمع بندی رسیدند، اظهارنظر 

می کنند.
وی افــزود: اگر من به جای حاکمیت بودم، با 
توجه به شــرایط بدی کــه در حال حاضر به لحاظ 
اقتصــادی وجود دارد، طور دیگری رفتار می کردم. 
در تجربــه یکدســت کردن حاکمیــت، دولت و 

نهادهایــی که پشــت پرده آن بودنــد دریافتند که 
یکدســت کردن حاکمیت عاوه بــر آنکه تأثیری 
در فرآیند مشــارکت جویی نمی گــذارد، به نوعی 
ناامیدی مردم را گســترش می دهــد و بهترین کار 
این اســت که مؤلفه های شرکت مردم در انتخابات 
را افزایش دهنــد، از حذف های بی مورد و نظارت 
اســتصوابی غیرمطلوب جلوگیــری کنند و در آن 
صورت شــما می توانید امیدوار باشــید که مردم به 
تأثیرگذاری امید داشــته باشند. بنابراین اینکه مردم 
فقط در سطح ظاهری حضور پیدا کنند و یک جریان 
سیاسی خاص کرسی های مجلس یا هر کرسی دیگر 
را تصاحب کند، طبیعی اســت که شما نمی توانید 
درخصوص شرکت یا عدم شــرکت در انتخابات 

صحبت کنید.
خانجانی در پاســخ به این ســوال که رهبری 
در انتخابات گذشــته از تعبیــر جفا در حق برخی 
داوطلبان اســتفاده کردند، وظیفه شــورای نگهبان 
درباره این موضوع چیســت و نشــانه اصاح این 
روند در انتخابات به چه شــکلی اســت، گفت:  به 
نظر هیچ نشانه ای از اینکه شورای نگهبان به خطای 
خود توجه کند یا آن اســتراتژی که ســبب کاهش 
مشــارکت شــده را جبران کند، نمی بینیم. اگرچه 
معتقدم شــورای نگهبان خود تصمیم گیر نیست و 

تصمیم سازانی از جمله نهادهای امنیتی، کارشناسان 
امنیتی یا جریان های سیاســی که به یکدست سازی 
دست می زنند، برای این نهاد هم تصمیم سازی کرده 

و اینچنین فضایی را فراهم می کنند.
وی افزود:  اگر آنها درک کنند که این شــرایط 
تأثیرگذار نبــوده و رهبری آنچه گفت واقعی بوده 
اســت، آن وقت به نظر می رسد شورای نگهبان هم 
به این نکته تمکین کند. ما نباید تصور کنیم که آنچه 
رهبری بیان می کننــد با آنچه در عمل می  خواهند، 
متفاوت است. در نتیجه وقتی ایشان می گویند نباید 
جفا شــود، جفا را نسبت به چه کسانی می گویند؟ 
کســانی که در فرآیند انتخابات بــه ناحق محروم 

شدند.
خانجانــی در پاســخ بــه این ســوال که این 
احتمال وجود دارد کــه اصاح طلبان در انتخابات 
حضور جدی داشته باشــند، گفت: مردم از لحاظ 
اقتصادی، سیاســی و فرآیندهــای حاکمیت داری 
ناراضی هســتند و طبق نظرسنجی که خود دولت 
و دیگر مجموعه های علمی دارند، ۸۵ درصد حتی 
بیشــتر از این مقدار نسبت به عملکرد حاکمیت و 
دولت ناراضی هستند و اگر این نارضایتی برطرف 
نشود، طبیعی است که نمی شود شاهد یک حرکت 

امیدآفرین باشیم.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: مردم از لحاظ اقتصادی، سیاسی و فرآیندهای حاکمیت داری ناراضی هستند و طبق نظرسنجی که خود دولت 
و دیگر مجموعه های علمی دارند، ۸۵ درصد حتی بیشتر نسبت به عملکرد حاکمیت و دولت ناراضی هستند و اگر این نارضایتی برطرف نشود، طبیعی 

است که نمی شود شاهد یک حرکت امیدآفرین باشیم.

اگــر آنها درک کنند که این شــرایط تأثیرگــذار نبوده و رهبــری آنچه گفت واقعی 
بوده اســت، آن وقت به نظر می رســد شــورای نگهبان هم به این نکته تمکین کند. 
مــا نبایــد تصور کنیم که آنچه رهبــری بیان می کنند با آنچــه در عمل می  خواهند، 
متفاوت اســت. در نتیجه وقتی ایشــان می گویند نباید جفا شــود، جفا را نسبت به 
چه کســانی می گویند؟ کســانی که در فرآینــد انتخابات به ناحق محروم شــدند.

ســرویس سیاســی- رئیس 
کمیسیون شوراها و امور داخلی کشور 
در خصــوص ایــرادات هیأت عالی 
نظارت مجمع تشــخیص مصلحت 
نظام در خصوص »تناســبی شــدن 
انتخابات« گفــت: می گویند این کار 
تبعیض اســت و دیگر شایسته گزینی 

صورت نمی گیرد.
محمدصالــح جــوکار درباره 
تناســبی شــدن انتخابــات مجلس 
شورای اسامی و ایراد گرفتن هیأت 
عالی نظارت مجمع تشخیص در این 
خصوص، گفت: اصل تناســبی شدن انتخابات بازمی گردد به این که عدالت در 
کرسی نمایندگی بین جریان های مختلف که در زمان انتخابات فهرست می دهند 
رعایت شود. رئیس کمیسیون شوراها و امور داخلی کشور یادآور شد: در حال 
حاضر این گونه اســت که کرسی ها تماما در اختیار فهرستی که بالاترین رأی را 
بیاورد قرار می گیرد و شاید نمایندگان بخشی از مردم که مثا ۴۰ یا ۳۰ درصد آرا 
را داشته باشند به طور کلی حذف شوند، یعنی هیچ نماینده ای در مجلس نخواهند 
داشــت.  وی خاطرنشان کرد: طرح انتخابات تناسبی می گوید که نسبت آرایی 
که هر فهرست و یا هر نامزد می آورد به کل آرای ماخوذه و تعداد نمایندگان آن 
حوزه در مجلس باید مشخص شود و بر اساس این نسبت تعداد نمایندگان یک 

فهرست، لیست و جریان در مجلس مشخص می شود. 
جوکار تاکید کرد: در اینجا کسی حذف نمی شود، حذف مطلق یا اکثریت 
مطلق نداریم. اینجا آرا به نسبت توزیع  می شود. من فکر می کنم یکی از ویژگی ها 
و مزایای این طرح این اســت که در تهران مثاً ســهمیه ۳۰ نفر نماینده توزیع 
می شود بین فهرست ها و لیست های مختلف و هر لیست و فهرست نمایندگان 
خودشان را به اندازه تعداد آرایی که مردم به آن ها داده اند خواهند داشت و مردم 
یک این گونه احساس آرامش می کنند. وی در خصوص ایرادات هیأت نظارت 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام بر »طرح تناسبی شدن انتخابات« گفت: بیشتر 
روی این بحث که نمی شــود الگوی نظام انتخاباتــی که در تهران اجرا میکنیم 
متفاوت از کشور باشد مشکل دارند و روی این مورد ایراد گرفته اند که اسمش را 
تبعیض می گذارند یا می گویند دیگر شایسته گزینی محسوب نمی شود که لیستی 
که ۲۰ یا ۳۰ درصدش رأی آورده است تعداد آرایش کمتر از لیستی باشد که مثا 
۷۰ درصد رأی آورده این را هم اشکال گرفته اند . رئیس کمیسیون شوراها تاکید 
کرد: کمیسیون بر مصوبه اصرار کرد، به مجلس آمد و به شورای نگهبان برگشت، 
شــورای نگهبان مجددا آن را به هیات عالی نظارت می فرســتد اگر هیأت عالی 
بازهم آن را بازگرداند نهایتا دوباره آن را مجمع میفرســتیم. الان شورای نگهبان 

تائید کرده و تنها هیأت عالی نظارت اشکال گرفته است.

سرویس سیاسی- نماینده مردم 
تهــران در مجلس گفــت: انتخابات 
تناســبی در کشور ما به راحتی عملی 
نمی شــود، چرا که احزاب مشخص، 
منســجم و قوی نداریــم و پیش از 
هــر چیز بایــد زیرســاخت این کار 
فراهم شود. اسماعیل کوثری، درباره 
برگزاری انتخابات تناسبی در تهران، 
اظهار داشت: بنده معتقدم این موضوع 
در کشور ما به راحتی عملی نمی شود، 
چرا که ما احزاب مشــخص، منسجم 
و قوی نداریم. وی با اشــاره به اینکه 
زیرساخت های برگزاری انتخابات تهران به صورت تناسبی فراهم نیست، بیان 
کرد: چون احزاب در کشــور ما خیلی فعال نیســتند، بعید است بتوان انتخابات 
تهران را به صورت تناســبی به خوبی اجرا کرد. نماینده مردم تهران در مجلس 
شورای اسامی تصریح کرد: ما یک مرتبه و در زمان نزدیک به انتخابات می بینیم 
تعداد زیادی لیست انتخاباتی بیرون می آید که نام برخی از افراد در این لیست ها 
به صورت مشــترک آمده اســت. عاوه بر این برخی از احزاب ما پایه و اساس 
محکمی ندارند و با وجود این لیســت انتخاباتی ارائه می دهند که با این شرایط 
اجرای انتخابات تناسبی کار راحتی نیست. کوثری تاکید کرد: زمانی که پیشنهادی 
را در مجلــس درباره قانون انتخابــات ارائه می دهیم، باید با فرایند انتخابات در 
کشورمان سازگار باشد. افرادی که به تناسبی شدن برگزاری انتخابات تهران رأی 
مثبت دادند، باید توضیح دهند که بر چه اساسی چنین تصمیمی را اتخاذ کردند. 
وی گفت: اعتقاد بنده آن اســت که ما قبل از ارائه یک پیشــنهاد و پیش از آنکه به 
تصویب برســد، باید ببینیم زیرساخت های آن در کشور فراهم است یا خیر. از 
ســوی دیگر باید مردم هم از این موضوع اطمینان حاصل کنند که روش خوبی 

است و سپس باید در این عرصه قانون گذاری شود.

سرویس سیاسی- اگرچه مجمع تشخیص مصلحت نظام ایرادات جزئی را 
به مصوبه مجلس درخصوص ساماندهی بازار مسکن و اجاره بها وارد کرده، به نظر 
می رسد نگاه کلی مجمع به طرح مذکور حمایتی است و با رفع ایراداتی از جمله 
تاش برای کاهش دعاوی مالک و مستاجر و هم چنین مکانیزم شناسایی اراضی 

خالی، مجمع !ین طرح را تایید کند.
طرح »ساماندهی بازار زمین، مسکن و اجاره بها« روز گذشته با چهار ایراد وارد 
شده از سوی مجمع تشخیص مصلحت نظام مواجه شد؛ ایراداتی که به نظر می رسد 
چندان جدی نیست و پس از رفع اشکالات توسط مجلس و دولت می تواند به تایید 
برسد.از جمله  ایراداتی که مجمع تشخیص مصلحت نظام به مصوبه ساماندهی 
بازار زمین، مســکن و اجاره بها وارد کرد مغایرت ماده ۶ این مصوبه درخصوص 
الحاق یک تبصره به قانون مالیات های مستقیم با سیاست های کلی امنیت قضایی و 
سیاست های کلی نظام قانون گذاری بود. ماده ۸ طرح مذکور مبنی بر تعیین و اعام 
سقف یا میزان افزایش اجاره بها و هم چنین تبصره ۳ ماده ۱۱ درخصوص بررسی  
تایید یا رد فسخ توسط دادگاه غیرحضوری نیز مغایر بند ۱ سیاست های کلی امنیت 
قضایی دانسته شد. هیات عالی نظارت همچنین ماده ۱۳ این مصوبه در خصوص 
اخذ عوارض از اعیان غیر متناســب با کاربری های ثبت شــده را مغایر جز ۳ بند 
۹سیاست های کلی نظام قانون گذاری )رعایت اصول قانونگذاری و قانون نویسی( 
دانســتند. شنیده ها حاکی از آن است که مجمع تشخیص مصلحت با کلیات این 
طرح موافق است و به نمایندگان مجلس و کارشناسان حقوقی دولت اعام  کرده تا 
ایرادات جزئی مطرح شده روی واژگان و مسائل ویرایشی مصوبه را برطرف کنند.

یکی از موارد ابهام، اختاف بین موجر و مستاجر است. طبق این مصوبه اگر 
اختافی بین موجر و مستاجر درخصوص عدم رعایت سقف مجاز افزایش سالیانه 
اجاره بها پیش آمد و موجر در  دادگاه محکوم شــد، بانک مرکزی می تواند اضافه 
دریافتی را از حســاب موجر کسر و به مستاجر بدهد. مجمع تشخیص مصلحت 
نظام معتقد است که این موضوع به افزایش پرونده های قضایی می انجامد و پیشنهاد 
داده متن به این صورت تنظیم شود که در صورت شکایت مستاجر، پرونده قضایی 
تشکیل شود. یکی دیگر از ایرادات به مغایرت بحث عوارض اراضی خالی مربوط 
شــده است. مجمع تشــخیص مصلحت از دولت و مجلس خواسته تا مکانیزم 
شناســایی این اراضی را مشــخص کنند. با این حال شنیده می شود که نگاه کلی 

مجمع  تشخیص مصحلت نظام به این مصوبه، حمایتی است.

رئیسکمیسیونشوراهاوامورداخلیکشور:

در»انتخاباتتناسبی«اکثریت
مطلقنداریم

نمایندهمردمتهراندرمجلس:

احزابمشخص،منسجموقوینداریم

ساماندهیبازارمسکندریکقدمیتایید

خبرگزاری دولت به نقل از یک منبع آگاه از عدم اعزام سفیر ایران به سوئد 
در پــی اهانــت به قرآن در این کشــور خبر داد. یک منبــع آگاه در وزارت امور 
خارجه به خبرنگار ایرنا اعام کرد: علیرغم انجام مراحل اداری اعزام سفیر جدید 
جمهوری اســامی ایران به سوئد، بدلیل اهانت صورت گرفته به قرآن کریم در 
این کشور، وزارت خارجه فعا برنامه ای برای اعزام سفیر جدید نخواهد داشت. 
این درحالیست که اخیرا  »حجت اله فغانی« سفیر جدید جمهوری اسامی ایران 
در سوئد با حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه دیدار و گزارشی از آخرین 
وضعیت حوزه مأموریت خود و برنامه های مورد نظر برای پیشبرد روابط با سوئد 

را ارائه کرد.

یک عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس به اظهارات اخیر باهنر درباره حضور 
اصاح طلبان در انتخابات واکنش توییتری نشان داد. جلیل رحیمی جهان آبادی در 
واکنش به اظهارات اخیر باهنر درباره حضور اصاح طلبان در انتخابات در توییتر 
نوشت: خاصه پیشنهاد باهنر به اصاح طلبان: »شما در انتخابات شرکت کنید، 
بعد شما را رد صاحیت کنیم، اما شما مردم را تشویق کنید تا مشارکت بالا برود، 
چون مردم به حرف ما پای صندوق نمی آیند بعد ما اصولگرایان با خودمان رقابت 
کنیم و پیروز شویم و شما شکست مفتضحانه خود را بپذیرید و از ما تشکر کنید.«

سخنگوی کمیسیون فرهنگی مجلس از مصوبه این کمیسیون برای تشکیل 
وزارت خانواده، زنان و جوانان خبر داد. احمد راســتینه ســخنگوی کمیسیون 
فرهنگی مجلس شورای اسامی با اشاره به نشست کمیسیون فرهنگی مجلس 
گفت: در جلسه امروز کمیسیون لایحه برنامه هفتم توسعه مورد بحث و بررسی 
قرار گرفت. وی افزود: در این جلســه اعضای کمیسیون با مصوبه خود، دولت 
را مکلف به تشکیل وزارت خانواده، زنان و جوانان کردند. سخنگوی کمیسیون 
فرهنگی مجلس اظهار داشــت: براســاس این مصوبه، وزارت خانواده، زنان و 
جوانان با ادغام معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوری و معاونت جوانان 

وزارت ورزش و جوانان تشکیل می شود.

هادی خانیکی استاد جامعه شناسی در گفتگو یی گفت: من به همین دلیل 
وقتی که به گذشته بر میگردم حتما یکی از بهترین مکان های گفتگوی خودم را 
زندان کریم خان شــیراز می دانم که با زندانیان سیاســی درمیان زندانیان عمومی 

بودیم.

حســن رسولی، عضو جبهه اصاحات، درباره صحبت های اخیر باهنر در 
رابطه با لزوم مشارکت اصاح طلبان در انتخابات به »انتخاب« گفت: آن جایگاه و 
نقشی که باهنر در دهه ۶۰ و پس از شهادت مرحوم شهید باهنر در سیاست ایران 
پیدا کرد، در گام نخست متعلق به اعتبار و جایگاه آن شهید بزرگوار بود. البته پس 
از آن دهه، ایشــان چندین دور در مجلس شورای اسامی و در سطوح مختلف 
ایفای نقش کرده اند. امروز می توان با توجه به اعتبار اولیه و تجارب بعدی ایشان 
در اردوگاه اصولگرایان، آقای باهنر را یکی از سیاســت مداران مطرح به حساب 
آورد. بر این اساس اظهار نظری که ایشان در مورد اصاح طلبان داشته اند و برای 
مسیر آینده جریان اصاحات تعیین تکلیف کرده اند باید متوجه پاسخ به یک سوال 
باشد. به نظر من باید گفت ای کاش آقای باهنر دقیق تر به موضوع انتخابات مجلس 

نگاه می کرد و از اظهارنظرات سطحی پرهیز می کردند. 

مدیر مسئول روزنامه ابتکار و نماینده اصاح طلب مجلس دهم گفت: در 
تهران اگر بنا باشد یک جریان گفتمانی نزدیک به اصاحات وارد انتخابات شود، 
چنین لیستی احتمالا به سرلیستی آقای جهانگیری شکل خواهد گرفت و بعضی 
از وزرای دولت سابق و بعضی از جوانان مثل آذری جهرمی و تعدادی از بانوان 
در این لیست قرار خواهند گرفت. محمد علی وکیلی با اشاره به پیش بینی هایی 
که در رابطه با ورود شخصیت های مختلف در انتخابات پیش رو می شود، گفت: 
بنده فکر می کنم آقای لاریجانی در انتخابات مجلس امسال شرکت نخواهد کرد 

و معتقد هستم زمین بازی آقای لاریجانی ریاست جمهوری خواهد بود.

»مجید عشقی« رییس سازمان بورس و اوراق بهادار  در مراسم افتتاحیه شعبه 
تخصصی شورای حل اختاف شعبه ویژه بازار سرمایه که در محل سازمان بورس 
برگزار شد، اظهار کرد: امروز یکی از ظرفیت های مغفول مانده در قوه قضاییه که 
می تواند به بازار سرمایه کمک کند، شورای حل اختاف است که در حال استفاده 
از آن در سازمان بورس هستیم. وی با بیان اینکه اکنون با توجه به پیچیدگی های 
بازار ســرمایه و حساسیت های موجود در این بازار شاهد گستردگی آن هستیم، 
افزود: بیش از ۶۰ میلیون نفر سهامدار در بازار سرمایه فعال هستند که استفاده این 
ظرفیت ها کمک شایانی به حل اختافات و جمع بندی پرونده هایی خواهد کرد 

که می تواند برای دستگاه قضایی و فعالان بازار سرمایه مشکل ساز باشد.

حسن خوشخو معاون هوانوردی و بین الملل سازمان هواپیمایی کشوری 
گفــت: در ادامه برخورد با پایگاهها و نرم افزارهای موبایلی متخلف، با پیگیری  
های سازمان هواپیمایی کشوری و دستور دادستانی، ۱۳ درگاه فروش بلیت غیر 
مجاز دیگر مسدود شدند. وی افزود: بر اساس دستور دادستانی، سایت های دیجی 
چارتر، نیلی پرواز، بیلیت کار، وان بلیت، اسکای تیکت، بیلیت ایر، ۷۲۴Ch، سایه 
سیر دات آی آر و دات کام، ایران چارتر، چارتر ۷۲۴، ایست تراول و اکسین ۲۴ 

به عنوان سایت های غیر مجاز شناخته و مسدود شدند.

در بهار امسال بیشترین میزان صادرات ایران به مقصد کشور های »چین«، با 
رقمی بالغ بر سه میلیارد و ۵۴۰ میلیون دلار و سهم ۲۸.۴۰ درصدی از کل ارزش 
صادرات، »عراق« با دو میلیارد و ۳۴۹ میلیون دلار و سهم ۱۸.۸۵ درصدی، »ترکیه« 
با یک میلیارد و و ۷۳۵ میلیون دلار و سهم ۱۳.۹۲ درصدی، امارات متحده عربی با 
یک میلیون و ۳۴۳ میلیون دلار و سهم ۱۰.۷۸ درصدی و هند با ۴۸۹ میلیون دلار 

و سهم ۳.۹۲ درصدی از کل صادرات، صورت گرفته است.

وزیر نیرو درباره روشــنایی معابر توضیح داد: روشــنایی معابر شهری به 
صورت یکی در میان مشــروط به تأمین نور کافی و اســتاندارد اســت و در این 
صورت قابل قبول خواهد بود؛ در این زمینه نمی خواهیم تجربه سال ۱۴۰۰ تکرار 
شــود. تردد در شــهر بخشی از زندگی مردم و شهروندان است و نباید شهر را به 
تاریک خانه تبدیل کرد. محرابیان ابراز داشــت: در ســال ۱۴۰۱ مصرف برق در 
بخــش خانگی ۴.۵ درصد در زمان اوج بار مصرف کاهش یافت اما اعداد امروز 
این مساله را نشان نمی دهد، بنابراین باید تاش شود از طریق اطاع رسانی بهتر 

به این مهم دست یابیم.

رئیس پژوهشــگاه بیوتکنولوژی با بیان اینکه هفتاد ســال واردکننده بذر 
سیب زمینی بودیم، گفت: با استفاده از فناوری کشت بافت، بذر سیب زمینی نیاز 

در داخل تولید و ۵۰ میلیون دلار صرفه جویی ارزی حاصل شد. 
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